

တၢ်ဂ့ၢ်အမ့ၢ်အတီ -

တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိ အတၢ်ဘျၢ

ပုၤမၤစၢၤပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအတၢ်ဘျၢ စးထီၣ်ဖဲ လၢယူၤလံ 1 သီ 2020 န့ၣ်လီၤ။
ပုၣ်ဃုာ်ဒီး

- တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢလၢ ပုၤဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤ တလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢအဂီၢ်
- တၢ်န့ၣ်လီၤတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဟံပနီၣ် လၢပုၤရဲၣ်ကျဲၤ တၢ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် လၢကတီၣ်ထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်
ဘၣ်ဘျီလၢ ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိ ကဒုးအိၣ်ဘၣ်တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ်
- တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်မူးတၢ်ရၢၤသဘျၢတၢ်မၤစၢၤ လၢတၢ်ကံၢ်စီဒီး တၢ်ပူၤဖျဲးအဂ့ၢ်အိၣ်လၢ ဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတ
လၢပုၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤတီၣ်ထီၣ်ဝဲသ့။

တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢ မ့ၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်တမံၤ လၢကဟုကယာ်ဝဲဒၣ်ပုၤတဖၣ်လၢ
နီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤ ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်မၤဘၣ်ဒိ တၢ်မၤအၢမၤသီ ခိဖျါတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သိၣ်
တၢ်သီလၢဘၣ်လူၤဟံမၤထွဲအီၤ လၢ ဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိ
လၢတဆဲးလီၤမၤနီၣ်မၤသး ဘၣ်ထီၣ်မူမၤထွဲအီၤန့ၣ်လီၤ။ တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢ
ကဘၣ်ထွဲဒီး ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒီး လၢတဘၣ်ထွဲဒီးမ့ၢ်အဝဲသ့ဒီး
န့ၣ်စ့ဆိၣ်ထွဲခိဖျါ NDIS ဧါ မ့တမ့ၢ် ပုၤရဲၣ်ကျဲၤတၢ်လၢအဂၤတဖၣ်ခါန့ၣ်လီၤ။

Disability Service Safeguards Code of Conduct (တၢ်ကဟု ကယာ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်
ဂီၤတလၢပုၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢ) (တၢ်သိၣ်တၢ်သီ) ထုးထီၣ်ဟံလီၤသးလၢ
Disability Service Safeguards Regulations 2020 (တၢ်ကဟုကယာ်ပုၤနီၢ်
ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ) လၢမ့ၢ်တၢ်ဘျၢတဖၣ်လၢ Disability Service
Safeguards Act 2018 (တၢ်ကဟုကယာ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤသဲးတၢ်ဘျၢ) န့ၣ်လီၤ။

တၢ်သိၣ်တၢ်သီဟံလီၤသးလၢတၢ်ဘၣ်လူၤဟံမၤထွဲအီၤ လၢ ဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်
ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢ ဘၣ်ထီၣ်မူ လူၤဟံမၤထွဲဝဲဒၣ် ဒီးရဲၣ်ကျဲၤဟ့ၣ်တၢ်ကဟုက
ယာ် ဂံၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်လၢ ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပူၤဖျဲးဒီး တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီးတၢ်မၤအၢ
မၤသီန့ၣ်လီၤ။

တၢ်သိၣ်တၢ်သီဟံလီၤသးလၢ မၤလၢပုၤထီၣ် NDIS တၢ်ကံၢ်စီဒီး တၢ်ကဟုကယာ်တၢ်အ
တက့ၢ် ဒ်သီးမၤဘိးဘၣ်ရီၤလီၤ တၢ်ပူၤဖျဲး ဒီးပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိဂံၢ်ဘါလၢ
ဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်ပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်သိၣ်တၢ်သီဟံးန့ၣ်စ့ၤကါဘၣ်လီၤဝဲ NDIS တၢ်ကံၢ်စုး
ကဆဲး လၢအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢၤလီၤတၢ်အိၣ်စံးအိၣ်ကျဲၤ လၢတၢ်ဟံပနီၣ်တၢ်
ဂ့ၢ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိမၤတၢ်လၢ ဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ် ပူၤအဂီၢ် လၢတဘၣ်ထွဲဒီးမ့ၢ်အဝဲသ့
ဒီးန့ၣ်စ့ဆိၣ်ထွဲခိဖျါ NDIS ဧါ မ့တမ့ၢ် ပုၤရဲၣ်ကျဲၤတၢ်လၢအဂၤ တဖၣ်ခါန့ၣ်လီၤ။

တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢကျၢၢ်ဘၢမၤစၢၤမတၢ်တဖၣ်လဲၣ်

တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဘၣ်ထွဲဒီး ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိ ခဲလၢလၢ အဖဲးတၢ်မၤတၢ်
မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ဒီး လၢဘၣ်ထွဲလၢ တၢ်ကွဲၤထွဲ ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤလၢဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်အပူၤ
လၢတဘၣ်ထွဲဒီးအစ့ဆိၣ်ထွဲအလီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်

ပုၤထီၣ်ရီၤတဂၤ တဘၣ်ပုၤတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီး ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢ ပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိ
လၢဒုးအိၣ်ဘၣ်ပုၤအတၢ်ပူၤဖျဲး လၢတၢ်လီၤဘၣ် ယိၣ်ပုၤသ့န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ကိးအီၤလၢ
“တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်” န့ၣ်လီၤ။ လၢ Disability Service Safeguards Act
2018 (တၢ်ကဟုကယာ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤသဲးတၢ်ဘျၢ) ဖီလၢအသိး ပုၤမၤစၢၤပုၤ
နီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤ ဒီးတၢ်မၤကစၢ် တဖၣ် ဘၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဆူ Victorian
Disability Worker Commission (ဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်
ဖိခိၣ်မံးရှၢၣ်) ဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤ ပုၣ်ဃုာ်ဘၣ်ထွဲလၢ တၢ်မၤကမၢ်အ
ပူၤအပူၤန့ၣ်လီၤ။

ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ဘျၢ အဆၢအံၤ မၤစၢၤဘၣ် Victorian
Disability Worker Commission (ဘၣ်ထီၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤ
တၢ်ဖိခိၣ်မံးရှၢၣ်) သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အကါဒိၣ်နီၣ်နီၣ် လၢပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤ
ဒီးန့ၣ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အဂီၢ် အယိပဒိသဒါမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ဒီးကဟုကယာ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ဘၣ်ကွဲၤ
ပုၤလၢနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤ လၢတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးသ့န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဘၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ
ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဖဲ ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤ တလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤကစၢ် န့ၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်
အကျိၤလၢ ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိ တဂၤ ပုၣ်ဃုာ်ဘၣ်ထွဲလၢ တၢ်မၤကမၢ်တၢ်
အပူၤန့ၣ်လီၤ။

မအူဝ်ထီၣ်စၢၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤသနၢၣ် တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ လၢပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအဂီၢ်တက့ၢ်



Victorian Disability Worker Commission (ဘၣ်ထီၣ်ရံၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအဂီၢ်တက့ၢ် ခိၣ်မံးရှၢၣ်) ခဲအံၤ တူၢ်လိာ်ဟံးဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ် ဟံးဒုၣ်ဟံးကမၣ်ဘၣ်ဃး ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအ မၤတၢ်ဖံး အဂ့ၢ်လၢဘၣ်ထီၣ်ရံၣ်ယၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ

ပတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်မူၤတၢ်ရၢၢ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအိၣ်လၢတၢ်သဘူ တၢ်ကွၢ်ဒိၣ်ဆံးအါၤတၢ်ဒီး
တလၢဘူလဲန့ၣ်လီၤ လၢတၢ်ဟံးစုရံၣ်ကျဲၤတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်မူၤတၢ်ရၢၢ် ဘၣ်ဃးပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်
ဂီၤတလၢပုၤအမၤတၢ်ဖံးအဂီၢ် ပတၢ်ဟံးဒိးသိးကဘိးဘၣ်ရၢၤလီၤပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအ
တၢ်ဖံးတၢ်မၤ အတၢ်ထံးတုၤသိး တၢ်ပူၤဖျဲး တၢ်ဟံးမူၤဒါ ဒီးတၢ်အိၣ်စံးအိၣ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ

ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအမၤတၢ်ဖံး လၢတၢ်သးအိၣ် စးထီၣ်ဆဲးလီၤမံၤဖဲ 1 လၢယူၤလံ 2021

ပနၢ်ပၢ်လၢ COVID-19 တၢ်ဆါသၣ်တၢ်မၤအိၣ်လၢတၢ်သဘူ ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအမၤတၢ်ဖံးလၢ
ကျဲၤအါဘိ ဒီးဒုးကဲထီၣ်တၢ်သးဘၣ် ဆိၣ်သနးဒီးလၢတၢ်ဂၢၢ်တကျဲၤလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤပူၤန့ၣ်
လီၤ တၢ်ကပျဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤဖဲခဲတုၤလၢ 12 လၢ လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢ လုၢ်ဘၢပၣ်ဃုာ်တၢ်
ခဲလၢအဂီၢ် ဖဲတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ပူၤကွၢ် တချုးတၢ်ပၣ်ဃုာ်ဘၣ်ထွဲလၢတၢ်ဆဲးလီၤမံၤတၢ်ရံၣ်
တၢ်ကျဲၤအသီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃး Victorian Disability Worker Commission (ဘၣ်ထီၣ်ရံၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအ မၤတၢ်ဖံးခိၣ်မံးရှၢၣ်)

Victorian Disability Worker Commission (ဘၣ်ထီၣ်ရံၣ်ယၢၣ်ပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအမၤတၢ်ဖံးခိၣ်မံးရှၢၣ်) မ့ၢ်ကရၢသဘူအသီတဖုန့ၣ်လီၤ ဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရံၣ် မဲ ခိဖျိ
Commissioner Dan Stubbs အမူၤဒါတၢ်ဖံးတၢ်မၤမ့ၢ်ဒိးသိး ကကဟုကယာ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ဘၣ်ပုၤတဖၣ်လၢနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအဂီၢ်ဒီး မအူဝ်ထီၣ်စၢၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤသနၢၣ်
တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ လၢပုၤနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

မ့ၢ်တၢ်ဟံးမူၤဒါလၢ တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျဲၤအဂီၢ် တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မူၤလၢကွၢ်စိၣ်ခိၣ်ထံးပတီၢ် လၢပုၤအမၤတၢ်ဖံးတဖၣ်လၢ ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤပုၤတဖၣ်လၢနီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤလၢပုၤအဂီၢ်
ဒီးဆိးထီၣ်တၢ်မူၤတၢ်ရၢၢ်န့ၣ်လီၤ ဖဲတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးစိကမီၤလၢ ကယိထံသ့ၣ်ညါဒီးဆိကတီၢ်ကွၢ်ပုၤအမၤတၢ်ဖံးတဖၣ်လၢဒုးအိၣ်ဘၣ်ပုၤဂၤအတၢ်ပူၤ
ဖျဲးဂ့ၢ်ဝီလၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်လီၤ

ကွၢ်ဘၣ်ပပုၤယဲၤသန့ vdwc.vic.gov.au မ့တမ့ၢ် ကိးလီၤတဲစံ 1800 497 132
ဆဲးလီၤမံၤလၢပလံၣ်ပရၢတၢ်ကစီၣ်အဂီၢ်
လူၤဟီၢ်စူၣ်ပုၤ



vdwc.vic.gov.au
ကိးလီၤတဲစံ 1800 497 132

